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A kongresszusi verseny 
lendületével tovább

Pártunk VII. kongresszusa után jó érzés tölti el a párt 
tagjait és a pártonkívüli dolgozókat egyaránt. A tanácskozás 
a dolgozó nép ügyét szolgálta, az eredmények az ország dol�
gozóinak javát mozdítják elő.

A párt VII. kongresszusa felemelő, alkotó jellegű volt, 
öntudat formáló ereje hatni fog a dolgozók termelési akti�
vitására is.

Sok bizonyítékunk van arra, hogy dolgozóink derűlátóak. 
Ennek a jogos derűlátásnak szilárd alapja az életünket irá�
nyító egységes, erős párt, az öntudatában egyre fejlődő mun�
kásosztály és a vele szövetséges parasztság, valamint nép�
gazdaságunk rohamos fejlődése.

Nem közömbös az sem jövőnk alakulása szempontjából, 
hogy a Szovjetunió erőfeszítéseire megenyhült a nemzetközi 
légkör feszültsége s a hidegháború jégzajlása megindult.

Indokolt derűlátás jellemzi a postás dolgozókat is. A kö�
zelmúltban számos jó eredménnyel juttatták kifejezésre a 
párt és a kormány iránti bizalmukat, amikor a pártkong�
resszus tiszteletére a postai szolgáltatások minőségének meg�
javítását vállalták és teljesítették. Az adott szó becsületes 
valóraváltásának eredményeként a teljesítményérték év vé�
gére ígért 53 millió forinttal való túlteljesítésével szem�
ben október végéig már 81 millió forinttal teljesítették túl a 
tervet. Ugyanígy; az akkumuláció 45 millió forintos növelé�
sének vállalását 73 millió forintra teljesítették. Az önkölt�
ség viszont a vállalt 2,2 százalék helyett 4,3 százalékkal 
csökkent.

A számok önmagukért beszélnek. Mindenki láthatja, hogy 
a postás dolgozók jó munkát végeztek. Igaz, igen nagy erő�
feszítés és sók küzdelem eredményezte ezt. Elismerés illeti 
ezért a posta valamennyi dolgozóját. Ez az elismerés nem 
marad el. Ma már a postát igénybe vevő felektől és intéz�
ményektől is egyre gyakoribb az elismerő szó. Mi sem hall�
gathatunk a dicsérő szavakról és örömmel szólunk róla, mert 
a fejlődés során végre ide is elérlceztünk.

Most az a feladatunk, hogy dolgozzunk a munka lendü�
letével tovább a posta jövő évi feladatainak jó és eredmé�
nyes megoldásáért. Éljünk a lehetőségeikkel, igyekezzünk a 
kongresszus határozatainak szellemében megvalósítani azokat 
a feladatokat, amelyeket népgazdaságunk és dolgozó népünk 
a szocialista jövőt építő munkában a magyar postásoktól jog�
gal elvár. BAYER ZOLTÁN

A kongresszusi verseny lendületével újabb sikerekre törekszik
a Budapesti Távbeszélő Igazgatóság

Pártunk Központi Bizottsá�
gának március 6- i felhívására, 
dolgozóink örömmel vállalták 
a műszaki teljesítményi ter�
vek túlteljesítését a költségek 
egyidejű csökkentésével, s a 
minőség javításával.

A munkaversenyben az 
eddig elért eredményeink 
következtében az igazgató�
ság már november 20- án 
befejezte műszaki telje�

sítményi tervét.
Bár a vállalt 3000 darab ter�
ven felüli távbeszélőállomás 
felszerelését rajtunk kívülálló 
okok miatt nem teljesíthettük 
teljes egészében, a Teréz- köz-  
pont 7A—1 részlegéből ki�
termelt és felújított alkatré�
szekből dolgozóink december 
3J- e helyett Pestlörincen a 
vállalt 800- as központ meg�
építését egy hónappal a határ�
idő előtt már befejezték és az 
új központot november 28- án 
átadtuk a forgalomnak. A köz�

pont megépítése ez év végéig 
közel 600 állomás felszerelé�
sét teszi lehetővé.

Műszaki teljesítményeink 
növelése mellett költsé�
geink leszorítását is vál�

laltuk.
A vállalás fél millió forint volt. 
E téren is szép eredménnyel 
dicsekedhetünk. Október vé�
géig. 743 000 forint a megtaka�
rított összeg. A megtakarítóso�
kat az anyagnál és az egyéb 
költségeknél sikerült elérni.

M in őségj avitásra is tettek 
felajánlást az üzemek. Az al�
központok jóságfoka a vállalt 
191 százalék helyett október 
hó végéig 193 százalékra, a fő�
központoké a munkaverseny 
megindulásától a vállalt 185 
százalék helyett 185,6 száza�
lékra emelkedett.

Ezekkel az eredményekkel 
mutatták meg dolgozóink, 
hogy egyetértenek a párt poli�
tikájával, felismerték azt,

hogy a tervek idő előtti tel�
jesítésével, a munkálatok ter�
melékenyebbé tételével, az 
önköltség csökkentésével, a 
minőség javításával hozzájá�
rulhatnak a nagy cél elérésé�
hez.

Dolgozóink a pártkong�
resszus tiszteletére elin�
dított munkaversenyt most 
tovább folytatják és újabb 

felajánlásokat tettek.

November 18- án az igazga�
tóság üzemrészlegei a Kőbá�
nya építési osztály párt és 
szakszervezetének felhívásá�
ra az üzemrészek dolgozói 
újabb vállalásokat tettek.

A pártkongresszus tiszte�
letére tett újabb fe’aján�
lás összege 742 30# fo�
rint, amelyből az Alköz�

pont Üzem 400 000 Ft., a 
belvárosi 12 000 Ft., az 
Erzsébet 700 Ft, Kőbánya 
272 000 Ft, Lipót 54 900 
Ft, Teréz 2700 Ft. telje�

sítést vállalt.

Több minőségjavító mun�
kafelajánlást is tettek dolgo�
zóink, melyet a karbantartás 
keretében s az előírt karban�
tartási terv maradéktalan 
végrehajtása mellett kívánnak 
teljesíteni.

Az üzemek vállalása nagy 
erőfeszítést kíván. Dolgozóink 
munkaszeretete, lelkesedése 
azonban biztosíték arra, hogy 
az úiabb felajánlásokat is be�
csülettel fogjuk teljesíteni.

Reviczky István,
a TÍG szb- titkára.

Lapzárt akor  é r k e z e t t :

S zo c ia lis ta  b rig ád o k  ta p a s z ta la tc s e r é je

Első helyezett: Hatvan 1.

December hó 15- én Kecske�
méten ültek össze a szegedi 
postaigazgatóság hivatalainak 
és üzemeinek megbízottjai. 
Azokból a hivatalokból, ahol 
brigádok alakultak és veráe-  
nyeznek a szocialista brigád 
megtisztelő címéért.

Az értekezletnek a tájékoz�
tatás és a tapasztalatcsere volt 
a célja, s ezen részt vettek 
brigádvezetők, hivatalvezetők, 
párttitkárok, sz. b.- tiíkárok.

A hozzászólásokból össze�
gezve kitűnt, hogy a szegedi 
igazgatóság területén már 25 
brigád 125 fővel versenyez.

Különösen élen jár Kecske�
mét, ahol 9 brigádban 51 szak�
társ vállalta, hogy szocialista 
módon él és dolgozik.

Az egyes hozzászólásokból a

I jelenlevők értékes tanulságo-  
j kát vonhattak le a brigádok 
| további munkájára vonatko-
i zőan.
j Domsik szaktárs Bókéscsa-  
| bárói, Reg dón szaktárs pedig 
j Hódmezővásárhelyről a brigá�
dok szép eredményei mellett 
arról számolt be, hogy a bri�
gádban munkálkodók, olvasva 
pártunk VII. kongresszusának 
beszámolóit és a kongresszus 

j célkitűzéseit, úgy határozta!- , 
j hogy a brigádok az 1960- as 
; évben is tovább folytatják a 
I versenyt hazánk felszabadul á-  
j sának 15. évfordulója tisztele-  
! tere.

Síabó László
(Az egyes hozzászólásokról j 

| januári számunkban bővebben j 
l beszámolunk.)

O R S Z Á G O S  BÉKETANÁCS
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Örömmel közöljük, hogy a Béke- Világtanács 4 nyelven 

megjelenő Bulletinjének november 24- i külön számában, 

Magyarországról szóló hírek alatt az alábbi közlemény je�

lent meg:
„A Magyar Postás Szakszervezet öttagú delegációja ke�

reste fel a közelmúltban az Országos Béketanácsot és kérte, 

hogy a 25 249 postaalkalmazott békealáirásával ellátott két 
szép albumot juttassa el a Béke- Világtanácshoz.”

A  g y ő z te s  k é z b e s ítő  c s o p o r t  ta g ja i

Heves megye három nagy hivatalának kongresszusi hírlap-  
terjesztő versenyében a Hatvan 1. sz. postahivatal érte el az 
első helyezést.

Kézbesítőink, valamint Deák István és Papp Gyula szak�
társak fáradságot nem ismerő, lendületes jó munkájukkal már 
az év elejétől szép eredményeket értek el és az év folyamán 
szerzett új előfizetőket megtartva, Népszabadságból 109.3 száza�
lékra, Népújságból 113.4 százalékra teljesítették kongresszusi 
felajánlásukat.

A legjobb eredményt elérő kézbesítők: Takács József,
Bálint János és Fehér János szaktársak.

Parádi László

Újabb munkasikerek a Teréz Távbeszélő Üzemben
A kongresszusi verseny jó hangulata és lendülete nemes 

vetélkedésre ösztönözte a Teréz- üzem munkásait, és mű�
szaki dolgozóit. Ennek tudható be. hogy október végéig be�
fejezték, sőt már 0,4 százalékkal túlteljesítették éves telje�
sítményi tervüket. A túlteljesítés november végére 10,6 szá�
zalékra növekedett, ugyanakkor az önköltségi terv mintegy 
5 százalékos megtakarítással zárult. A november végéig 
elért túiteljesités értéke 224 000 forint. Ezek az eredmények 
a december hónapban várható 200 000 forintos teljesítménnyel 
együtt a távbeszélő dolgozók munkás’kerein túl a Budapesti 
Távbeszélő Igazgatóság éves terve túlteljesítésének jelentős 
tényezői.

A verseny keltette frisseség a Teréz- távbeszélö üzem�
ben szinte minden területen érezhetővé vált. Említésre méltó 
az a kiváló kooperáció, mellyel a föld alatti munkákat végző 
kábelüzemi szaktársak és a Teréz- üzem építési osztályának 
bekötősei, kábelrendezőjének dolgozói sikerre vitték a 900 
új állomás bekapcsolhatóságára irányuló feladatukat. Az 
újonnan épített kábelegységek kifejtését és átterhelését olyan 
szakértelemmel hajtották végre, hogy az élő állomások for�
galmában semminemű fennakadás, vagy üzemkiesés nem 
fordult elő. Illesse hát megérdemelt elismerés a kábelüzemi 
Mészáros József és Dóra Ernő csoport tagjait, úgyszintén Kö-  
vesdi István munkavezetőt, a Teréz- üzem létszámából pedi° 
Kovács Lajos, Varga Miklós bekötősöket, Pecsők Jánost és 
csoportját, Kómán József osztály- vonalmestert és Hajdú Fe�
renc osztályvezető helyettest.

FEKETE ATTILA levelező, Budapest

A kaposvári postaszervek figyelmébe!
Első a  tö rvén yesség  !

- A pécsi területi bizottság 
munkatervében szerepelt a tör�
vényesség betartásának vizsgá�
lata. Ezt a kérdést a kaposvári 
postaszerveknél megvizsgálta 
a TB 1959 novemberében tár�
sadalmi aktívákból alakult bri�
gáddal. A vizsgálat célja az 
volt, hogy segítséget nyújtson a 
TB az alapszervek vezetőségé�
nek, a szakmai vezetőknek eb�
ben a vonatkozásban s nem 
utolsósorban az, hogy önálló�
ságra nevelje őket.

A kétnapos vizsgálat számos 
súlyos és kevésbé súlyos hiá�
nyosságot mutatott meg. A 
munkaidő betartásánál megál�
lapította, hogy egyes dolgozó�
kat túlóra utasítás elrendelése 
nélkül túlórázásra köteleztek, 
amit tetéztek azzal, hogy a 
túlóradíjat sem fizették ki.

E m beréletbe k erü lh e te tt 
volna

Igen súlyos hiányosság; 
hogy a távíró- munkásszállás 
jelenlegi állapotában nem 
felel meg az előírt követel�
ményeknek. A fürdő, az 
előtér, valamint a terem 
mennyezetéről és faláról a 
vakolat részben lehullott. A 
meglazult vakolat súlyos bal�
esetet idézhetett volna elő, 
ha az olyankor esik le, ami�
kor a dolgozók a munkás-  
szálláson tartózkodnak. A 
brigád rámutatott, hogy 
ilyen körülmények között 
életvédelmi szempontból is 
azonnali intézkedésre lett 
volna szükség. A Kaposvár

1. sa. postahivatal legény�
szállásán a dolgozók WC 
nélkül kénytelenek lakni 
több év óta.

A m i nem  s e g íti a z ú jító  
m ozgalm at

Az újítómozgalomban az 
történt, hogy Csordás János 
postafőfelügyelő 1958. no�
vember 13- án újítási javas�
latot nyújtott be a nagymé�
retű levelek szállítására. A 
kiadott fonott vesszőkosarak 
helyett lyukacsos, alumí�
niumból készült kősavak 
használatát javasolta. Sze-  
bényi Lajos a táska és zseb�
rádió díjkiesésének meg�
akadályozása tárgyában adott 
be újítási javaslatot. Fenti 
javaslatok a mai napig nem 
nyertek elintézést. A sürge�
téskor olyan felvilágosítást 
adtak az újítóknak, hogy új 
kelettel adják be javaslatu�
kat. Mindez az újítómozga�
lom ellanyhulásához veze�
tett a kaposvári postaszer�
veknél.

A vizsgálat megállapítot�
ta, hogy a télre való felké�
szülés általában megfelelő. A 
hivatalnak egyes helyiségeiben 
azonban, különösen a II. eme�
leten nincs biztosítva az elő�
írt 18'- os hőmérséklet.

4 társadalm i tulajdonra 
vigyázn i k e ll

A társadalmi tulajdon vé�
delmével kapcsolatosan is

Igyekezett összefoglaló képet 
adni a postás újítómozgalom 
10 esztendős múltjáról. A ta�
nácskozáson szóba kerültek az 
újítómozgalom egészséges fej�
lődését gátló okok is, amelyek 
közül néhány körülmény még 
ma is érezteti káros hatását.

A 38/1957. sz. kormányren�
delet megjelenése előtti ren�
delkezések például szinte lehe�
tetlenné tették, hogy a terve�
zéssel foglalkozó műszaki dol�
gozók újítsanak. Nemegyszer 
megtörtént, hogy tervezőink 
hónapokon át tanulmányozták 
a hazai és külföldi irodalmat 
és dolgoztak egy- egy országos 
vonatkozású újításon. Bár ja�
vaslatuk — rendszerint — a 
megadott műszaki feladattól 
eltérő megoldás volt, az arra 
illetékesek mégis, több ízben 
munkaköri kötelességgel hoz�
ták összefüggésbe. Munkáju�
kért ilyen esetekben sem anya�
gi, sem erkölcsi elismerésben 
nem részesültek.

A tervező mérnökök tevé�
keny részvétele az újítómoz�
galomban országos érdek. A 
legújabb, 29/1959. sz. kor�
mányrendelet már kimondja, 
hogy újíthatnak és újítási díj�
ban részesülhetnek a tervezők, 
ha a megadott műszaki fel�
adattól eltérő, jobb megoldást 
javasolnak az általánosan is�
mert megoldásokhoz képest.

A hírközlés fejlesztése terén 
a második ötéves terv idősza�
kában sok feladat vár a posta 
műszaki dolgozóira. Különösen 
a beruházások tervezésében, a 
termelő berendezések és a ter�
melési folyamatok korszerűsí�
tésénél. Emelni kell hírközlé�
sünk műszaki színvonalát és 
teljesítő képességét. Éppen 
ezért a tervezőket az eddigi�
nél hathatósabban kell támo�
gatnia a posta vezetőinek, 
hogy bátrabban újítsanak és 
tevékenyen vegyék ki részüket 
a posta újítómozgalmának fej�
lesztésében.

Lévay Szabó János 
a POT1 sz. b.- elnöke

súlyos hiányosságok vannak.
Például Balatonszemes, Ba�
te, Fonyód vonalfelvigyázói 
raktáraiban hiányzik az 
anyagok biztonságos őrzé�
se. A Kaposvár 1. postahi�
vatalnál a motorkerékpárok, 
kerékpárok javításának el�
maradása mind a dolgozók 
testi épsége, mind a postatu�
lajdon megóvása érdekében 
feltétlenül káros.

A  m unkafegyelem  
érdekében

Az üzemi étkeztetés kul�
turáltsága sem kielégítő. 
Nem tartja helyesnek a bri�
gád az étkezés zsúfoltságát. 
Az ott előforduló várakozás 
munkafegyelem. szempontjá�
ból sem kívánatos, ezért 
megfelelő étkeztetési rend 
kialakítását javasolta.

A fenti hiányosságok ki�
küszöbölésére a brigád ha�
tározati javaslatokkal élt a 
területi bizottsághoz, amit a 
november 17- i TB- ülés meg�
tárgyalt és elfogadott.

A területi bizottság elha�
tározta, hogy a brigádvizs�
gálat eredményét meg kell 
küldeni a kaposvári alap�
szerveknek és a postaigazga�
tóságnak is.

Péter Ferenc
a TB munkatársa

Somfai János
tájékoztatási felelős

lutLddg. ú j tLzltívdői. lúdámuút 

ktdou. oLöcuéitdinak
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lljitsänäk bátran e tervező mérnökök
Az októberben megtartott 

országos postás újító tanácsko�
zás az elmúlt év eredményeit 
és hiányosságait értékelte.
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az igazgatói alappa!a Budapesti Postaigazgatóság
A forradalmi munkás- pa�

raszt kormány a dolgozó!? 
anyagi és kulturális életkörül�
ményeinek javítása érdekében 
messzemenően gondoskodik 
arról is, hogy a vállalatok 
igazgatóinak, így a postaigaz�
gatóságnak is, legyen olyan 
költségkerete, amelyből juta�
lomban részesíthetik a megha�
tározott célkitűzéseket teljesí�
tő dolgozókat és hozzájárulhat�
nak a dolgozók szociális- , kul�
turális-  és sportigényeinek ki�
elégítéséhez.

Az igazgatói alap célszerű 
felhasználásában nagy sze�
repük van a szakszervezeti 
szerveknek 'is.

A szakszervezetek feladata, 
hogy a dolgozók vélemé�
nye és a fennálló rendele�
tek alapján ügyeljenek ar�
ra, hogy a megállapított 
keret rendeltetésének 
megfelelően legyen eloszt�

va és felhasználva.
Ez fokozott feladatot jelent 
alapszerveinknek, mert a pos�
tánál az a helyes gyakorlat 
alakult ki, hogy a keret 45 
százalékát jutalmazásra, 55 
százalékát pedig jóléti kiadá�
sokra fordítják.

Szakszervezetünk elnöksége 
november 12—i ülésén — a bu�
dapesti bizottság jelentése 
alapján — megtárgyalta a bu�
dapesti postaigazgatóságnak az 
igazgatói alappal való gazdál�
kodását és megállapította, hogy 
az előző évekhez viszonyítva 
javulás tapasztalható.

1959. év elején az igazgatóság 
— a budapesti bizottsággal 
egyetértésben —, tervezetet ké�
szített. E tervezet szerint min�
den hivatal — ahol a dolgo�
zók létszáma meghaladja a 80 
főt —, megkapja a jóléti kere�
tet. Ugyanakkor központilag 
kezelendő keretet is biztosítot�
tunk a 80 főn aluli hivatalok 
részére, valamint központi tar�
talékra.

A központilag kezelt keret 
felhasználására vonatkozó�
lag abban állapodtunk 
meg, hogy a 200 forinton 
felüli összeget az igazgató�
ság csak a budapesti bi�
zottsággal egyetértve utal 

ki a hivatalok részére.

Sok problémát okozott a jó�
léti keret felhasználása a 80 
főn felüli hivataloknál. Bár 
már az év elején megkapták a 
jóléti keretet, a felhasználá�
sát nem tudták megtervezni,

mert az összeg nagyobb részét 
minden évben a nyugdíjba 
menő dolgozók tárgyi jutal�
mazására, koszorúk megvásár�
lására stb. fordították. Ezért 
az igazgatóság — a budapesti 
bizottság javaslatára —, úgy 
határozott, hogy 1960. évtől 
kezdve a nyugdíjba menő dol�
gozók jutalmazását az igazga�
tói alap jutalmazási összegé�
ből, a koszorúk vásárlását pe�
dig a jóléti keret központilag 
kezelt összegéből kell biztosí�
tani, a hivatalvezetők Igénylé�
se és a budapesti bizottság ja�
vaslata alapján.

Az igazgatóság írásban 
hívta fel ezen hivatalok fi�
gyelmét arra, és hogy 1960. 
évre a jóléti keret felhasz�
nálására, a helyi szakszer�
vezeti bizottság egyetérté�
sével, készítsenek terveze�

tet.

Bár a jutalmazási keret fel-  
használása az igazgatók jogkö�
rébe tartozik, helyes a buda�
pesti igazgatóságnak az a mód�
szere, hogy a jutalmazási ke�
ret felhasználásakor és elosz�
tásakor minden esetben kéri 
és figyelembe veszi a budapes�
ti bizottság véleményét. 
Ugyanez a gyakorlat a kis-

hivataloknál is, ahol a jutal�
mak elosztásánál, a hivatal-  
vezető figyelembe veszi a 
szakszervezeti bizottság javas�
latát.

Az eddigi gyakorlat szerint 
az I—III. osztályú hivatalok 
dolgozóinak jutalmazásakor — 
a kerületi biztosok javaslata 
alapján —, az igazgatóság ve�
zetője, vagy a forgalmi osz�
tály vezetője határozott; Az 
esetleges „egyoldalú ítéletek'" 
elkerülése végett a budapesti 
bizottság javaslatára

úgy határozott az igazgató�
ság vezetője, hogy a jövő�
ben a Tiishivatali dolgozók 
jutalmazásánál minden 
esetben kérni kell az ille�
tékes kerületi csoport tit�

kárának véleményét.
E rövid cikk keretében nem 

lehetett célunk az, hogy az 
igazgatói alappal való gazdál�
kodás módszereit ismertessük. 
Mégis úgy gondoljuk, hogy ez�
zel is segítséget tudunk nyúj�
tani az illetékes szervelcnek 
az ezirányú munkájuk terén 
előforduló hiányosságok kija�
vításához.

Csorba József,
a budapesti bizottság elnöke

Az ifjúság nevelése érdekében
A fiatalok többsége az iskola 

padjaiból került a posta kü�
lönböző munkahelyeire. Ezért 
nem lehet közömbös a posta 
vezetőinek, hogy a fiatal mun�
kaerők munkábalépésük után 
hogyan fejlődnek, kapnak- e tá�
mogatást valakitől munkájuk 
végzéséhez.

Igazgatóságunk vezetősége 
érezve az ifjúság nevelésével 
kapcsolatos feladatok fontos�
ságát, igyekszik e cél érdeké�
ben a lehető legtöbbet tenni. 
Október végén az igazgatóság 
vezetője értekezletre hívta ösz-  
sze a párt, a szakszervezet és 
a szakma vezetőit. Az értekez�
leten megbeszélték azokat a 
feladatokat, amelyek a neve�
léssel és az oktatással kapcso�
latosak.

A miskolci igazgatóságnál 
sokat foglalkoznak a fiatalok�
kal és ennek megvan a jó 
eredménye. Sok fiatal megbe�
csült, felelősségteljes munka�
körben is dolgozik. Szakmai és 
politikai fejlődésükben azon�
ban segíteni kell őket, vi�
gyázni kell rájuk és gondosan, 
türelemmel kell őket nevelni. 
Az ifjúság többsége önfeláldo�

zó és őszinte jellem. Tettre-  
kész és ezt a lettrekészségét 
fel kell használni, elnyomni 
nem szabad, ellenkezőleg: fej�
leszteni kell.

Ezekről a kérdésekről volt 
szó az értekezleten, a h o l  bosz-  
szasan vitáztak a párt, a szak-  
szervezet és gazdasági veze�
tők, akik megállapították, hogy 
a postánál dolgozó fiatalokból 
nivatásukat szerető, szakkép�
zett embereket lehet nevelni, 
ha rendszeresen, tervszerűen 
foglalkoznak velük.

Az értekezlet részvevői meg�
ígérték, hogy ki- ki a maga te�
rületén mindent megtesz az 
ifjúság politikai és szakmai 
nevelése érdekében.

Minczér Ferenc
levelező, Miskolc

Az év elején hírt adtunk 
arról, hogy ebben az évben 
ünnepeljük a szakszervezeti 
üdültetés 10. évfordulóját. 
A jubileumi évre az eddigiek�
nél jobban és szervezettebben 
készültek a szakszervezeti bi�
zottságok, és így az előző 
éveknél is jobb eredmények�
ről számolhatunk most be.

Szakszervezetünk V. kong�
resszusának határozatai alap�
ján tovább folytattuk az 
üdülési formák fejlesztését 
és az üdültetés szervezésének 
javítását. Ennek eredménye�
ként az 1958. évi 4560 fővel 
szemben ebben az évben ösz-  
szesen 4980 dolgozó részesült 
üdültetésben a legváltozato�
sabb formákban az alábbi 
részletezés szerint:

Kedvezményesen üdült 3157 
felnőtt, SZOT- szanatórium-  
ban 250- en voltak. Gyerme�
kével üdült 21 - dolgozó anya. 
Külföldi hajóüdültetésben 69, 
belföldi hajóüdültetésben 22, 
külföldi csereüdültetésben 76 
dolgozó részesült. Balatonal�
mádiban 543- an, Hajdúszo�
boszlón 179- en nyaraltak. A 
sátortáborokat 498, a bala�
tonalmádi turistaüdülőt 175 
postás vette igénybe.

A vidéki szaktársak részére 
nyáron budapesti szállást ren�
deztünk be, melyet 225- en vet�
tek igénybe.

Érdemes megemlíteni, hogy 
az 1958. évben üdültetett 148 
családdal szemben ebben az 
évben 186 családot üdültet-  
tünk. Nagymértékben emel�
kedett jól felszerelt sátortá�
boraink látogatottsága is. Eb�
ben az évben 150 személlyel 
több üdült sátorban, mint az 
előző évben. Komoly minő�
ségi fejlődést jelent az is, 
hogy a szanatóriumi beutalá�
sok száma 100 fővel növeke�
dett. Gyermeküdültetésben 
1300 gyermeket részesítet�
tünk.

A beutalt dolgozók öröm�
mel állapították meg, hogy 
az üdülés évről évre kultu�
ráltabb. Az ellátás minősége 
is emelkedett. Most már min�
den üdülőben 2—3 menüből 
lehet választani. A szakszer�
vezeti aktívák és a dolgozók
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Segítsük a dolgozók továbbtanulását
Csaknem két hónap telt el 

azóta, hogy az új oktatási 
évadban megindult a posta ok�
tatási gépezete. Több ezer pos�
tás dolgozó vesz részt a külön�
féle szakmai oktatásokban és 
6ok száz postás folytat maga�
sabb végzettséget biztosító ta�
nulmányokat az erre a célra 
rendszeresített tanfolyamokon. 
A két hónap elegendő idő volt 
arra, hogy minden üzemben 
számba vegyék: ki, mit és hol 
tanul?

Ilyen számbavételt elsősor�
ban a szakszervezetnek kell 
elvégeznie azért, hogy az üzem 
sajátos viszonyainak legmegfe�
lelőbb segítségadást az okta�
táshoz megszervezhesse.

S / i i b é p s  e  a  tan u ló k  seg íté se  ?
A tapasztalat azt mutatja, 

hogy igen. Sajnos, az a hely�
zet, hogy nem mindenütt, és 
nem mindenki tartja kötelessé�
gének a tanulók megsegítését. 
Megtörtént az is, hogy szük�
ség nélkül, olyan szolgálati be�
osztást kapott a továbbtanuló, 
hogy nem tudott az esti isko�
lába eljárni.

A posta minőségi munkája 
túlnyomórészt a dolgozók 
szakképzettségétől függ. Nem 
véletlen, hogy a posta éven�
ként nagy összegeket fordít a 
szakoktatósra. A tanulók meg�
segítése pedig a posta gazda�
sági érdekeinek előmozdítását 
is jelenti.

Miiül legyünk a szakm ai o k ta tá sb a n  
részesülők se g ítség é re  ?

Elsősorban azoknak a gya�
korlati ismereteknek megszer�

zésében nyújtsunk segítséget, 
amelyekre a tanfolyamok el�
méleti oktatása is irányul. 
Kérjük fel erre a postaszervek 
legjobb dolgozóit, akik bizo�
nyára nem tagadják meg se�
gítségüket.

Szervezzünk a munkahelyen 
konzultációt. Az is célravezető 
és helyes módszer.

A segítés sok formáját ne�
hezen lehetne felsorolni. De" 
hogy melyikre van szükség, 
azt maguk az érdekeltek tud�
ják leginkább megmondani. A 
fontos csak az, hogy minden 
SZB foglalkozzék a maga terü�
letén a dolgozók tanulását elő�
segítő kérdésekkel.

Igen jelentős segítség, ha si�
kerül a lehetőségek határain 
belül — a továbbtanuláshoz 
leginkább megfelelő szolgálati 
beosztást biztosítani a dolgozó�
nak. Ehhez sok esetben csak 
jóakaratra van szükség.

leg y ü n k  meg m indent 
a  to v áb b tan u lás érdekében

E rövid cikkünkben csupán 
a figyelmet kívántuk felhívni 
erre a fontos feladatra. Te�
gyünk meg mindent a postás 
dolgozók továbbtanulásának 
megsegítésére, hogy eleget te�
gyünk annak a kötelességünk�
nek, amelyet az MSZMP Köz�
ponti Bizottságának irányelvei 
szakszervezetünkre is vonatko�
zóan megszabnak.

Jankovich Lajos

bői olvastuk:
Madeleine Vignes a postás 

dolgozók gazdasági helyzeté�
vel foglalkozva kifejti, hogy 
a megélhetésen jóval aluli fi�
zetéseket a kormány rögzí�
tette. A megélhetés viszont 
drágul Franciaországban. Az 
anyagi romlás egyik legfonto�
sabb oka, hogy az algériai 
háború naponta 3 milliárd 
frankba kerül. Emiatt a kor�
mány fokozottabban adóztat�
ja a dolgozókat. Az élelmi�
szerek és a közszolgáltatás 
drágult, többször emelték a 
lakbéreket, a szén árát stb.

így például ha a francia 
dolgozó 1 kg kenyeret vesz, 
ennek árából 7 frank, 1 kg 
hús árából 100 frank, egy 
darab 60 fr.- os iskolafüzet 
árából 16 frank, 1 pár 2995 
frankos gyermekcipő árából 
832 frankot a kormány az al�
gériai háború céljaira fordít.

A láp közli azt is, hogy ál�
talában a francia közalkal�
mazottaknak — így a pos�
tás szaktársaknak is — nehéz�
ségük adódik, mert a kor�

mány be akarja vezetni az 
1—3 éves kötelező algériai 
szolgálatot. Ez azt jelentené, 
hogy mivel Algériában hiány 
van francia közalkalmazot�
takban, el akaraja rendelni a 
francia közalkalmazottak át�
helyezését. A CGT felhívja a 
postás dolgozókat is, hogy — 
együtt, a többi közalkalma�
zotti dolgozókkal — harcolja�
nak az algériai deportálás el�
len.

A kormány a drágulás okát 
eltitkolja, és a kiskereskede�
lemre akarja hárítani a fele�
lősséget. Ugyanakkor eltűri, 
hogy a kapitalisták nagy pro�
fithoz jussanak. Példaként 
említi a cikk, hogy a tíz leg�
fontosabb francia részvény-  
társaság bevallott jövedelme 
25 százalékkal emelkedett.

A* cikk befejezésül kifejti, 
hogy a szociáldemokratáknak 
és a keresztény szocialista 
szakszervezeteknek a CGT-  
hez tartozó postás szakszerve�
zettel közösen síkra kell 
szállniok a postás fizetés eme�
léséért.

I ma már tudják és megbe-  
! csülik azt a tényt, hogy álla�

munknak ez a jelentős jutta�
tása a becsületesen helytálló 
dolgozók munkájának ered�
ménye. A felszabadulás előtti 
időkben a munkások üdülte�
téséről senki nem gondosko�
dott. A postánál évente alig 
ezren üdültek. Ezeknek több�
sége is a magasabb beosztá�
súak közül került ki. A szak-  
szervezeti üdültetés tíz éve 
alatt évről évre több egysze�
rű dolgozó részesül államunk�
nak ebből a juttatásából. Tíz 
év alatt több mint 38 000 
postás dolgozó üdült, és akik 
között a fizikai dolgozók is 
megfelelő aránnyal volts k.

Az üdültetés szervezésénél 
évről évre mutatkozó fejlődés

bizonyítja, hogy a szakszer�
vezeti bizottságok túlnyomó 
része a dolgozók beutalásá�
nak elbírálása alkalmával, 
most már a jól végzett mun�
kát tekinti a legfőbb érdem�
nek. Tudatosan csökkentik 
azoknak a számát, akik eddig 
minden különösebb érdem 
nélkül csaknem évente üdül�
tek. Ma már bátran megmond�
hatjuk, hogy az üdültetés 
nem mindenkinek járó ked�
vezmény. Csak azok részére 
jár, akik ezt a jó munkájuk�
kal kiérdemelték.

A helyesen szervezett üdül�
tetési munkát bizonyítja az 
is, hogy ebben az évben a 
beutaltak 47 százaléka üdült 
első alkalommal.

Az év folyamán elért jó 
eredményekért ez alkalommal 
is köszönetét mondunk azok�
nak a szakszervezeti aktívák�
nak, akik önzetlen munká�
jukkal hozzájárultak a sike�
rekhez.

Szilágyi Géza

Politechnikai ok ta tá st pa tron á l 
a m iskolci m űszaki bizottság

A miskolci postaigazgatóság 
műszaki bizottságának ez év 

I júniusi ülésén olyan határozat 
született, hogy tervbe veszik 
valamelyik iskola politechni�
kai patronálását.

A tervből valóság lett.
Bánfalvy Ferenc műszaki 

vez. főfelügyelő elkészítette a 
tematikát és október 1- én a 
Földes Ferenc Gimnáziumban 
megindult az oktatás. A közel 
80 harmadik és negyedik osz�
tályos jelentkező részére postai 
hálózatépítő- tervezést, vala�
mint távbeszélő elektrotechni�
kai oktatást tartanak a postai 
oktatók.

Lemorzsolódás még nem 
volt. Hogy mennyire érdekesek 
az előadások, magam is meg�
győződtem. A hallgatók közül 
megkérdeztem Nagy Istvánt és 
Dezsőfi István hállgatókat.

Azt mondták: szívesen fordít�
ják szabad idejüket a műszaki 
ismeretek elsajátítására. A 
harmadikos Tóth György és 
Szalontai Tamás is ugyanezen 
a véleményen van.

Már volt szakmai kirándulás 
is a miskolci posta műszaki 
anyagraktárába, ahol ismere�
tüket sok tanulságos dologgal 
bővítették a hallgatók.

A jövő évi terv az, hogy már 
az első éveseknél is bevezetik 
a politechnikai oktatást, ami�
re már megkapták a tanügyi 
hatóságok támogatósát.

Ez a kitűnő kezdeményezés 
máris meghozta gyümölcsét. 
Igen sok fiatalban felkeltette 
az érdeklődést a műszaki is�
meretek és egyben a postai 
munka iránt is.

Berdc Béla 
levelező, Miskolc

A KST- K MŰKÖDÉSÉNEK TAPASZTALATAI
Ismeretes, hogy a Kölcsönös 

Segítő Takarékpénztár tevé�
kenysége igen széleskörű és az 
általuk kezelt betétek több 
száz millió forintot tesznek ki, 
ezért fokozott mértékben in�
dokolt az alapszabályokban és 
az ügyviteli szabályokban elő�
írt rendelkezések betartása.

Az Országos Takarékpénz�
tár és a mi tapasztalatunk sze�
rint a KST- nál 1959. évben is 
igen sok volt a hiányosság. 
Ennek egyik oka, hogy a szak-  
szervezeti bizottságok nem kí�
sérik kellő figyelemmel a 
KST- k működését, és admi�
nisztrációját, nem számoltatják 
be sem a KST vezetőségét, sem 
a KST- k mellett működő ellen�
őrző bizottságot a pénz-  és hi�
telgazdálkodásról.

A taglétszám-  és betétállo�
mány állandó növekedése 
szükségessé teszi a még biz�
tonságosabb ügykezelést, ezért 
az alapszabály szerint, az ügy�
rendi előírásoknak megfelelő 
működés ellenőrzése egyre in�
kább előtérbe kerül.

Az alábbiakban ismertetjük 
a leggyakrabban előforduló 
hiányosságokat.

1. Gyakori, hogy egyes KST- k 
az egyhavi alapkeresetet meg�
haladó összegben folyósítanak 
kölcsönt.

2. Előfordult, hogy a KST-  
ügyintézők más nevében vettek 
fej kölcsönt. A kölcsönt saját 
céljukra fordították, ezzel 
visszaélést követtek ei.

3. Szabálytalan, ha a kölcsö�
nök havi törlesztő részletei a 
takarékpénztári fiókhoz nem 
folynak b* *.

4. Több esetben tapasztalha�
tó, hogy a betétösszeg 50 szá�
zalékánál többet kölcsönzött ki 
a KST vezetősége.

A szabálytalanságok gyak�
ran abból is adódnak, hogy a 
KST- k pénztárosa és ellenőre 
egyes esetekben hivatali fölé- , 
illetve alárendeltségi viszony�
ban állanak egymással, emiatt 
az alacsonyabb beosztású dol�
gozó nem látja el a szükséges 
ellenőrzési feladatokat.

Előfordul, hogy a szakszerve�
zeti bizottságnak, vagy a mel�
lette működő számvizsgáló bi�
zottságnak valamelyik tagja 
KST- ügyintéző, vezetőségi tag 
stb. Ez összeférhetetlcT mert 
az ő feladatuk az ellenőrzés és 
nem pedig az ügyintézés. Ahol 
ilyen előfordul, azt meg kell 
szüntetni.

Ez úton is felhívjuk az alap-  
szervek mellett működő szám-  
vizsgáló bizottságokat, hogy 
a KST- k ügyintézőinek és el�
lenőrző bizottságának működé�
sét rendszeresen kísérjék fi�
gyelemmel, § ha szükségesnek 
látják, a tapasztalatokról tá�
jékoztassák a szakszervezeti 
bizottságokat, illetve a felsőbb 
szerveket.

1 A visszaélések az állami sza�
vatosságot érintik. Ezért "nagy 
fontosságú, hogy a szakszerve�
zeti bizottságok a KST- k ve�
zetőszerveit rendszeresen be�
számoltassák a takarékpénztá�
rak működéséről.

Aranyi Lajos,
I a főkönyvelőség vezetője

L A  F E D E R A T IO N  P O S T A L E .

logi kiadások növelésével jár. 
1952 óta — bár 50 százalékkal 
emelkedett a forgalom — a 
létszám csak 10 százalékkal 
növekedett. Bár egy kormány�
nyilatkozat elismeri az auto�
matizálás gazdaságosságát, 
költségvetés csökkentést ter�
vez, ami azzal jár, hogy le 
kell mondani az automatizá�
lásról. Az előirányzat 84 szá�
zalékkal tervezi a beruházá�
sok csökkentését.

★
Ä francia CGT- hez tartozó 

testvér- szakszervezetünk lap�
jából, a

Az osztrák posta és távbe�
szélő vezérigazgatóság szak�
lapja, a Postrundschau arról 
ír, hogy nincs pénz olyan 
beruházásokra sem, ame�
lyek gyorsan megtérülőié�
nek és sokat jövedelmeznek. 
A cikk kifejti, hogy a posta 
üzemi bevételei 1952—58 kö�
zött 50 százalékkal emelked�
tek. 1960- ban ugyanilyen
arányban várható bevétel-  
emelkedés. A lap szerint a 
pénzügyminisztérium nem 
vette figyelembe, hogy a több 
teljesítményen alapuló több�
letbevétel természetszerűen 
létszám szükséglettel és a do-
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Korszerű lett a tálíyai hivatal
A tállyai postahivatal bé�

relt épülete az elmúlt év vé�
géig a helyi tanács kezelése 
alatt állott.

Az igen elhanyagolt álla�
potban levő középület nem 
vált díszére a községnek. 
1958. év végén aztán postai 
kezelésbe került.

Az elkészített tervek és 
költségvetések alapján a mis�
kolci postaigazgatóság ma�
gasépítési üzeme derekas 
munkát végzett rajta. Udvari 
bejárat helyett lépcsős, korlá�
tos utcai bejárót nyitott a kö�
zönség részére. A homlokza�
tot eredeti kiképzésében meg�
hagyva restaurálta. A tetőze-

zetet teljes egészében új pa�
la- fedéssel borította.

Az épület belsejében a sö�
tét, kifűthetetlen helyiségek 
helyett korszerű közönségvá�
ró, üveg válaszfallal elhatá�
rolt tágas, világos, parkettás 
felvételi terem. főpénztár, 
napfényes kézbesítő szoba és 
csomagraktár létesült.

Boldogok is a tállyai szak�
társak. H álájukat, köszönetü-  
ket azzal fogják leróni, hogy 
a szép postahivatalban még 
fokozottabb szorgalommal 
fogják m unkájukat végezni.

Zádor Gyula
TB tájékoztatási felelős

Orosháza 1 hivatalnál jú�
lius 1- én indult meg a kong�
resszusi munkaverseny.

A legreálisabb vállalásokat a 
kézbesítők tették. Teljesít�
ményeik közül kimagaslik a 
rádiódíjak beszedésénél elért 
eredmény. Július 1- től folya�
matosan minden hó 6- ig 100 
százalékig beszedték a rádió�
díjakat, sőt egy- két kézbesítő 
szaktárs augusztusban már 
4- ére elérte a 100 százalékos 
eredményt.

A mozgóposta kezelők kö�
zül Kunos Béla ifjú dolgozó 
a szétosztó vizsga 4- es ered�
ménnyel való elvégzését vál�
lalta. Felajánlását túltelje�
sítve, a vizsgát 5- ös ered�
ménnyel, ezenkívül 2 külföl�
di vonal vizsgát jeles ered�
ménnyel tett le.

Hírlapelőfizető gyűjtés te�
rén kimagasló eredményt ért 
el Gulácsi Péter külterületi 
kézbesítő szaktárs. A hivatal-  j 
nál létesített „kongresszusi j 
hét legjobb dolgozója” című j 
versenyzászlót 6 esetben sze�
rezte meg.

Az egyesített felvétel dol�
gozói közül Katona Jánosné 
képeslap eladása (10 napos 
értékeléssel) egy esetben 1000 
darabot is meghaladta.

Szakszervezetünk vezetősé�
ge a kongresszusi verseny�
ben kimagasló teljesítményt

elérő dolgozókat mozijegyek�
kel jutalmazta. Hivatalunk 
dolgozói közül 1960 januái 
1- től az egyesített kézbesítők, 
és a távbeszélő központ dol�
gozói azt vállalják, hogy síkra 
szállnak a „Szocialista bri�
gád” cím elnyeréséért.

Kovács István
tájékoztatási felelős.

Postás—síinász találkozó

Jól sikerült postás—színész 
találkozót rendezett a Buda�
pest 62- es hivatal szaltszerve-  
zeti bizottsága. Meghívták 
Néphadsereg Színház művé�
szeit, akik közül Schuber Éva 
Pálos György, Szatmári 1st 
ván, Prókai István, Keres 
Emil és Tordi Géza művé 
szék megtekintették a hiva 
tolt és baráti beszélgetés 
folytatták a hivatal dolgozói 
val. A kapcsolatok szélesíté 
sére a színház dolgozói de 
cember 4- én viszontlátogatás 
ra hívták a Budapest 62- e 
posta dolgozóit, amikor is me 
leg baráti hangulatban elbe 
szélgettek és megmutatták 
színház belső berendezéseit.

Csinosak bálja Salgótarjánban
Hivatalunknál már hagyományossá vált, hogy minden év�

ben februárban és novemberben táncmulatságot rendez az 
sz. b. Ezt a jó szokást ebben az évben is megtartották. Ez 
alkalommal azonban nem a, szákszervezet teremtette elő a 
szükséges anyagi fedezetet, hanem a dolgozók lelkes hozzá�
járulása.

November 21- én este záróra után az addig hivatalos he�
lyiség pillanatok alatt táncteremmé alakult át, ahol elfog�
lalta helyét a 9 tagú zenekar. A kitűnő zenére reggelig tán�
coltak a jókedvű párok. Ételről, italról a helybeli vendéglátó 
vállalat gondoskodott.

A bálban lányok, asszonyok, divatos új ruhákban tetsze�
legtek. A pálmát a bársonyruhák vitték. Állíthatom, hogy a 
bálban mindenki csinos volt. Aki nem hiszi, legközelebb 
meggyőződhet. Már most meghívjuk.

A táncos szórakozás megrendezéséért Juhász Lajos sz. b. 
titkárnak ezúton mondanak köszönetét a hivatal dolgozói. Eredményes munkát végzett

// /

Munkában a szocialista brigád címért

Kopasz János posta műsza�
ki felügye’ő, a szegedi posta-  
igazgatóság távközlési osz�

tályvezetője 1959. november 
8- án Kiváló újító kitüntetés 
bronz- fokozatát kapta meg.

A postás szakszervezet te�
rületi bizottságán, mint az újí�
tó bizottság elnöke működött 
hosszú időn keresztül. Amikor 
az újítási mozgalom beindult, 
azonnal felismerte jelentősé�
gét, igyekezett minden pos�
tás dolgozót bevonni a mozga�
lomba.

Az általa kidolgozott újítá�
sok száma körülbelül 10 0 - ra 
tehető. Ezek közül ötvenet fo-  

j gadtak el és vezettek be. Na�
gyon szeret újítani. Az újítá�
sok kidolgozása közben ál�
landóan tanul. A tanultaltat 
szakvonalon is jól hasznosítja. 
Újítói tevékenysége során 
többször részesült erkölcsi és 
anyagi megbecsülésben.

További jó munkát, sikeres 
újításokat kívánunk Kopasz 
János szaktársnak.

Bikádi Jolán 
tájékoztatási felelős

Régi adósságot szeretnénk 
törleszteni most, amikor meg�
emlékezünk Kiss József né
szaktársnöről, a budapesti 
igazgatóság dolgozójáról. Kö�
zel 5 évtizede dolgozik szor�
galmasan, becsülettel, fegyel�
mezetten és hivatásérzettel a 
postaforgalom valamennyi 
ágában. Mosolygós, nyugodt, 
csendes, szerény természetű. 
Mindenki kedveli. Róla csak 
jót tudnak mondani a szaktár�
sai és a vezetője egyaránt.

Szakmai munkájának elis�
meréseként nem is olyan ré�
gen kapta meg a „Szocialista 
munkáért érdemérmet”. Azóta 
is csendes szorgalommal, még 
fegyelmezettebben végzi azt a 
munkáját, amelyet egész fia�
talon választott hivatásának.

A kiről csak jót leket mondani

Kitüntetéséhez mi is gratu�
lálunk, és jó egészséget kívá�
nunk.

Dudás Szabó György
salgótarjáni levelező

Így teljesítettük vállalásunkat

A SZEGEDI NOBIZOTTSAG
A Postás Dolgozó legutóbbi számában rövid hír közölte, 

hogy a szegedi postaigazgatóság szb nőbizottsága műsoros es�
tet rendez, és hogy a bevételből porszívót vásárolnak a 
dolgozó nők második műszakjának meglíönnyítésére. Azóta 
megvalósult a cél. A porszívó és a mosógép ma már az 
igazgatóság nődolgozóinak rendelkezésére áll.

A nőbizottság tehát eredményes, jó munkát vógzeti. 
Ennyi elismerés azonban kevés, mert a nőbizottság többet 
tett annál, amit ígért.

A kedves műsoros estre meghívták (ingyenes belépő jegy�
gyei) a nyugdíjas dolgozókat is, akik boldogan, örömmel 
jöttek el. Jólesett nekik, hogy nem feledkeztek el róluk, 
hogy törődnek velük. Sok- sok éves munkájuk újabb elisme�
rését az öregek megbecsülését látták ebben a kis figyelmes�
ségben.

Angyal Rezső
tá jé k o z ta tá s i  fe le lő s

Egy ember életébe került

A SZABAD AKADÉMIA
tájékoztató füzetének lapozása közben

A humán tagozat, a filozó�
fia, a történelem és az aktuá�
lis kérdések előadássorozatá�
val kezdődik. Az ember vi�
lágról alkotott képének kiala�
kítását éppen ez a három is�
meretág befolyásolja. A dol�
gok megértését a filozófia se�
gíti elő, a múlt titkairól a tör�
ténelem lebbenti fel a fátylat, 
mindkettőt kiegészíti a jelen 
helyes értékelése.

Szakszervezetünk szabad 
akadémiájának munkatervé�
ben a filozófia nem bonyolult 
elméleti kérdések halmaza, 
hanem gyakorlati ismeretek 
tára: a bennünket ma érdeklő 
több fontos kérdés felvetése és 
megválaszolása.

A témakörök mindegyike 
érdeklődésünkre tarthat szá�
mot, mert közel áll hozzánk 
és mondhatnánk, hogy min�
dennapi problémáinkkal fog�
lalkozik. Az anyag és szellem, 
az akaratszabadság, a szere�
lem, nevelés és erkölcs kér�
déseitől kezdve végigvezet 
életünk céljának vizsgálatáig 
és a világegyetem meghódítá�

sának korában, a tudomány 
fénye mellett jövőnk alakulá�
sát is vázolja.

A történelmi előadások a 
sötétség korszakából indulnak 
ki, amikor a hatalmon levő 
erők igyekeztek megakadá�
lyozni minden haladást és 
hosszú évszázadokig gúzsba-  
kötve tartották a napvilágra 
kitörni készülő emberi szelle�
met. A forradalmak, a mun�
kásmozgalmak meghozták az 
emberi szabadságot, amely a 
még bezárt kapukon egyre na�
gyobb erővel dönget. így ju�
tunk el az előadássorozaton 
keresztül a mai korszak, a 
mai társadalmi helyzet isme�
retéig. „Hazánk fejlődése az 
új ötéves terv keretében” és 
„A világ dolgozóinak harca 
az emberiség jövőjéért” című 
előadások szerencsésen fejezik 
be ezt a témaciklust.

Igen ügyesen egészíti ki az 
előadássorozatot a posta sze�
repének és feladatának, vala�
mint a postás dolgozók jövő 
helyzetének ismertetése.

Módos Elemér

Csepel 1 posta dolgozói a 
párt márciusi határozata után 
összeültek és meghatározták 
a hároméves terv idő előtti 
befejezésének módját, meg�
tárgyalták annak végrehajtá�
sát.

Legfőbb vállalásuk a postai 
bevételek foltozása, ezen be�

lül különösen a képeslap el�
adás. és a Népszabadság elő�
fizetőinek gyarapítása volt. A 
határozat nyomán néhányan 
tájékozódtak a területen, hogy 
milyen eredményeket tudná�
nak elérni. A szerzett tapasz�
talatok — főleg a képeslap 
eladás terén — nem voltak 
vigasztalók. Annyira nem, 
hogy csupán 4—5 szaktárs 
foglalkozott csak rendszeres 
képeslap- eladással.

Az időközben megrendezett 
levelező hét azonban olyan 
lendületet adott a verseny�
munkának, hogy az értéke�
lésnél már 19 szaktárs aktív 
munkájáról számolhattunk 
be. A?, eredmény 3500 darab 
képeslap eladás volt. Bár az 
eredmény szép és elismerés�
re méltó volt, a hivatal kom�

munistái nem voltak elége�
dettek az eredményekkel. A 
dolgozóik legjobbjainak bevo�
násával négy brigádot alakí�
tottak — most már határo�
zott céllal —: 10 000 darab 
képeslapot adunk el a kong�
resszusi hónap tiszteletére, 
egyben kongresszusi hónapot 
tartunk! A verseny nyilvá�
nosságát valamennyi szaktárs 
élénk figyelemmel kísérte. A 
kongresszusi verseny élenjá�
rói részére hanglemez- mű�
sort adtunk, ami tovább lel�
kesítette a szaktársakat. No�
vember 21- én már jelenthet�
tük a dolgozóknak, hogy Cse�
pel 1 postahivatal a vállalá�
sát becsülettel teljesítette. 
Csak a kézbesítők eredmé�
nyét értékelve tízezer darab 
képeslap eladásról és kétszáz 
darab Népszabadság- gyűjtés�
ről számolhattunk be. A bri�
gádok közötti versenyben el�
ső a Sztahó, második a We�
be r, harmadik a Fritz és nem 
kis eredménnyel negyedik a 
Szarvas brigád.

Ez év őszén halálos kimene�
telű baleset érte id. Illés 
László szaktársat, a Posta Köz�
ponti Kábelüzem dolgozóját 
Sa jószögeden.

A halálos baleset kábeldobok 
autóról való lerakása közben 
él te, mégpedig azért, mert a 
munkával megbízott dolgozók 
szabálytalanul, nem a bizton�
sági előírásoknak megfelelően 
végezték munkájukat.

Sok olyan súlyos kimenetelű 
baleset történt már a postán, 
amely a figyelmetlen, szabály�
talan munkának volt a követ�
kezménye. Kevesen gondolnak 
arra, hogy a dolgozók összefo�
gásával, a vezetők utasításai�
nak betartásával elkerülhető 
lenne sok család szomorúsága, 
vagy gyásza.

Id. Illés László esetében sé�
rülésbe és emberéletbe került 
a munkát végzők hanyagsága.

Gondolkozzanak csak! Mit 
jelent id. Illés László családjá�
nak, 6 gyermekének az elköve�
tett hanyagság, amikor a csa�
ládnak ő volt az egyetlen kere�
sője.

A halálos kimenetelű balese�
tet el lehetett volna kerülni. 
Csak annyi kellett volna hozzá, 
hogy a lerakodok a legelemibb 
óvatosságot, az óvórendszabá�
lyok előírásait betartsák és 
hogy a vezetők ne engedjék 
meg azt a szinte gyakorlatszerű 
könnyelműséget, hogy az óva�
tosság figyelmen kívül hagyá�
sával dolgozzanak.

Elhangzottak olyan vélemé�
nyek is, hogy a baleset nem 
következett volna be akkor, ha 
a régóta várt gépesítés megtör�
ténik. A gépesítés hiánya azon�
ban még nem lehet ok arra, 
hogy az óvórendszabályok kö�

telező előírásait ne tartsuk be. 
A postai kábeldob szállításra 
vonatkozó óvórendszabály nem 
a gépesítés figyelembevételével 
készült el, hanem annak hiá�
nyában. Helyesnek tartjuk 
mindenkinek felhívni a figyel�
mét arra, hogy jobban vigyáz�
zunk dolgozótársaink testi ép�
ségére, életére, a vezetők job�
ban törődjenek a hozzá beosz�
tott munkatársakkal. Ez az elv 
a szocialista társadalom elve, 
de csak papíron írt rendelkezés 
marad, ha gyakorlati végrehaj�
tásával nem törődünk.

Szociális osztály.

Tatár Sándor

e lv tá rs ,  a  B u d a p e s ti  P o s ta ig a z �
g a tó sá g  v e ze tő je  h o ssz a s  b e te g �
ség  u tá n  1959. d e c e m b e r  9 - én , 51 
év es  k o rá b a n  e lh u n y t.

T a tá r  S á n d o r  e lv tá rs  a 31 évi 
p o s ta i s z o lg á la t a la t t  e re d m é �
n y e se n  te v é k e n y k e d e t t  a  p o s ta  
m u n k á já n a k  ja v í tá s á b a n ,  a  d o l�
g o zó k  é le t -  é s  m u n k a k ö rü lm é �
n y e in e k  jo b b á lé te lé b e n . K ivá ló  
s z a k m u n k á ja  m e lle tt  a  p á r t .  és 
a  s z a k s z e rv e z e ti m o zg a lo m  
e g y ik  h ű  k a to n á ja  v o lt.  H a lá la  
n a g y  v e sz te sé g e t je le n t  a  p á r t �
n a k , a  s z a k s z e rv e z e tn e k  és a 
p o s tá n a k  e g y a rá n t .

E m lé k é t s z e re te tte l  m e g ő riz �
zü k .

Csörgő Dénes

e lv tá rs ,  a  K á b e lü z e m  s ze re lé s i 
ré s z le g é n e k  S Z B - t i tk á ra ,  a  
s z a k s z e rv e z e t b u d a p e s t i  v á la s z t�
m á n y á n a k  ta g ja  1959. d e c e m b e r 
5 - én h ir te le n  e lh u n y t.  C sörgö  
D én es  e lv tá rs  h a lá lá v a l s za k -  
sze rv e z e ti m o z g a lm u n k  rég i, k i �
p ró b á lt ,  h ű  h a rc o s á t  v e sz te tte  
e l. E m lé k é t a  p o s tá s  d o lgozók  
s z e re te tte l  m e g ő rz ik .

■■■«■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■Mi

A postások szakszervezete 
1960. március hó 1—3- ig a 
SZOT Egressy Gábor művé�
szeti klub termeiben (VII. 
Dohány u. 22.) országos pos�
tás képzőművészeti és nem�
zetközi postás fotókiállítást 
rendez. A részvételre szak-  
szervezetünk a magyar pos�
tás fotósokon kívül a lengyel, 
a keletnémet, és a cseh pos�
tás fotósokat is meghívja.

A kiállításon részt vehet 
képzőművészeti és foto alko�
tásaival minden aktív és 
nyugdíjas postás dolgozó.

A kiállítható képzőművé�
szeti anyag:

1. festmények (víz, olaj,
pasztell stb.) rajzok, ka�

rikatúrák,
2. szobrok, domborművek, 

plaketták, fafaragások.
A fekete- fehér fényképek 

kötelező mérete 30x40 cm, 
hossza legalább 40 cm legyen. 
Színes fényképekből és dia-  
pozitívekből tetszés szerinti

mennyiséggel lehet pályázni.
Színes fényképeknél az 

ajánlott méret 18x24 cm.
A legjobb képzőművészeti, 

illetve foto alkotásokat díjaz�
zuk.

A kiállításra szánt anyagot 
a Posta Központi Művelődési 
Otthon (Budapest, VI., Ben�
czúr utca 27. sz.) címére kell 
küldeni. Beérkezési határidő 
1960. február 20.

A beküldött kiállítási 
anyaghoz csatolni kell a ké�
pek címenkénti felsorolását 
tartalmazó jegyzéket, fotónál 
egy külön zárt, borítékban az 
alkotó nevét és pontos címét, 
a borítékon a választott jel�
igét kell feltüntetni.

A kiállítással kapcsolatos 
szóbeli felvilágosításokat
Brzoboháty Lajosné a 428— 
777, vagy dr. Zsögön Egon, a 
188—440 távbeszélő számon 
adnak.

Postások Szakszervezete 
kulturális o.

Paróczi Férenc
levelező, Csepel 1

A  m i s k o l c i  m u n k á s s z á l l á s o n

Miskolcon a Kartács utcai munkásszálló a posta egyik 
legkorszerűbben berendezett és felszerelt szállása.

A parkettás, világos és tiszta termek és szobák, az ízlé�
sesen berendezett tágas társalkodó, a zuhanyozók és egyéb 
helyiségek mind- mind a dolgozók kényelmét szolgálják.

Ide látogattunk el az elmúlt hét egyik estéjén. A szálló 
gondnoka kalauzolt az épületben. Tőle tudtuk meg, hogy a 
szállónak jelenleg 71 lakója van. Ebből 30 fő a most folyó 
hálózatszerelő tanfolyam hallgatója, a többi a „törzsgárda” 

tagja, vonalfelvigyázó, távirdamunkás stb. szaktársak.
A „lakókkal” történt elbeszélgetés alkalmával arról győ�

ződtünk meg, hogy a szállással minden tekintetben meg van�
nak elégedve.

TÓTH JÁNOS ü. b. elnök

O rszágos k ép ző m ű v észe ti é s  nem zetközi 
p o s tá s  fo to k iá liitá s

A Kartács utcai 
munkásszállás • 

konyháján vil-1 

'.any tűzhet yen ké- [ 

szül a vacsora, i

(B crrie  B éla  1 

fe lv é te le ) \

^aaaiaa&j. \
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Oktatási munkánk meghozta gyümölcsét

A magyar szakszervezetek 
XIX. kongresszusán Kádár 
János elv társ a többek kö�
zött arról beszélt, hogy a dol�
gozók tudatát kell meghódí�
tanunk. é XIX. kongresszus, 
de szakszervezetünk V. kong�
resszusának határozatai is ar�
ra figyelmzetetnek bennün�
ket, hogy sokat kell tennünk 
a szakszervezeti oktatás meg�
javítása és kiterjesztése érde�
kében.

Ez év tavaszán és az ősz�
szel a különböző reszorttan�
folyamokon

707 tisztségviselőt része�
sítettünk 3—6 napos ok�

tatásban.
Dicsekvés nélkül állíthatjuk, 
hogy ezek a tanfolyamok el�
érték céljukat. Különösen az 
új tisztségviselők — de a ré�
gebbiek is — igen kedve�
zően, és nagy elismeréssel 
nyilatkoznak. Ügy értékelik a 
tanfolyamokat, hogy azo�
kon mind elméletileg, mind 
módszertanilag sokat tanul�
tak. Sok segítséget adott
az alapszervezetekben vég�
zendő munkájukhoz. És ami 
a legfontosabb, tisztségvise�
lőink osztályharcos tudata és 
meggyőződése erősödött.

Értékes és különösen örven�
detes a tanfolyamot végzett 
hallgatók zömének az az el�
határozása, hogy 

a tanultakat elmondják 
alapszervezeteik tagságá�

nak,
sőt megismertetik a még — 
gyér számban található — 
szervezetlen szaktársakkal is. 
Dicséret illeti az alapszerve�
zeti titkár szaktársakat, akik 
máris példamutatóan tevé�
kenykednek. Bizonyíték erre 
az alapszervezeti tanácskozá�
sokon felvett jegyzőkönyvek 
néhány idézete:

Úgyszólván valamennyi 
jegyzőkönyv tartalmazza,
hogy az alapszervezeti veze�
tőségek öntudatos felelősséget 
éreznek: 1. A munkáshata�
lom gazdasági, politikai és 
ideológiai erősítéséért. 2. A pos�
tás dolgozók munkakörülmé�
nyeinek szüntelen javításáért és 
életszínvonaluk szakadatlan nö�
veléséért. 3. A töi’vények, ren�
deletek és utasítások betartá�
sáért és betartatásáért. 4. A 
szakszervezeti munka társa�
dalmi jellegének növeléséért, 
mennyiségi fejlesztéséért és 
mindezekkel kölcsönhatásban 
a tömegkapcsolat elmélyíté�
séért.

A miskolci t. b. egri fenn�
tartási üzemének alapszerve�

zeti vezetősége Sebestyén Já�
nos titkár vezetésével a mun�
káshatalom gazdasági erősíté�
sének feladatát például így 
realizálta: Az I. brigád Pá�
rád—Sasvár oszlop áthelye�
zésén 3 százalékos munkaóra-  
megtakarítást, és Demjén 
postaközpont terven felüli be�
kapcsolását vállalta. Kiss 
István, Varga Flórián vonal�
felvigyázók terven felül vál�
lalták — a bélapátfalvi erdő-  
gazdasági munkák miatt — a 
helyi hálózat oszlopáthelye�
zését.

Hasonlóan kell megemlé�
kezni a Budapest—vidéki t. b. 
IV. műszaki fenntartási üze�
méről, amelynek jegyzőköny�
vében a többek között ezt 
olvashatjuk: Kovács Lajos
vonalfelvigyázó a munka 
megjavítása érdekében ver�
senyre hívja ki Magy Lajos 
vonalfelvigyázót. Nagy Lajos 
vonalfelvigyázó a versenyki�
hívást elfogadja. Árky István�
ná titkár tanfolyamról mon�
dott beszámolója tehát itt is 
megértésre talált.

A pécsi t. b. kerületi javí�
tó műhelyének rendkívüli 
alapszervezeti vezetőségi ülé�
sén felvett jegyzőkönyvéből 
a következőket idézzük: Meg�
győződésünk szilárdabb és 
érezzük, hogy a proletárdik�
tatúra a munkáshatalom ál�
lama. Papp Gyula titkár elv�
társ tehát — a jegyzőkönyv 
tanúsága szerint — helyesen 
adta tovább a tanfolyamon 
tanultakat a vezetőség többi 
tagjának.

Ugyanígy kell megemlékez�
nünk Pataki Ferenc titkár 
szaktársról, a Pécs III. mű�
szaki fenntartási üzemnél, 
Csabai Lajos szaktársról, a 
dombóvári műszaki fenntar�
tási üzem titkáráról és még 
többekről, akik elismerésre 
méltó módon oldották meg a 
tanfolyam közösségi határo�
zatából reájuk hárómló fel�
adatokat.

Sajnáljuk, hogy helyszűke 
miatt nem közölhetjük az ed�
dig beérkezett jegyzőköny�
vek mindegyikének egy- egy 
kiemelkedő részét. A jövőben 
azonban erre visszatérünk.

A beérkezett jegyzőkönyve�
ket pontosan nyilvántartjuk. 
Azokból következtetve mc g-  
állapítható, hogy — elsősor�
ban a titkárok közül — ki, 
milyen eredménnyel és ho�
gyan működik közre szaktár�
sai öntudatának növelésében.

Az elmondottakból látható, 
hogy a folyó évi oktatási 
munkánk eredményes volt.

Ezeknél az eredmények�
nél azonban nem szabad 

megállni.
A különböző tanfolyamokat 
végzett tisztségviselők hasz�
náljanak fel minden alksl-  
mat a tanfolyamon szerzett 
tudásuk átadására. Igen fon�
tos a most folyamatban levő 
bizalmi tanfolyamok gondos 
megszervezése és levezetése. 
A lapszervezeti titkáraink gon�
doskodjanak arról, hogy a bi�
zalmiak minél nagyobb szám�
ban vegyenek részt a tanfo�
lyamokon. A titkár szaktár�
sak egészítsék ki a bizalmi-  
tanfolyam anyagát a titkári 
tanfolyamon tanultakkal. 
Nem lehet vitás, hogy oktatá�
si munkánk eredményeként 
szakszervezeti munkánk szín�
vonala tovább emelkedik, és 
tömegkapcsolatunk még szo�
rosabb lesz.

Minél sikeresebb az ok�
tatási munkánk. annál 
eredményesebb az alap�
szervezet minden tevé�

kenysége.
Fordítsunk tehát most foko�
zott figyelmet a bizalmitan�
folyamokra, ahol a titkári 
tanfolyamokon tanultakat na�
gyon jól hasznosíthatják szak�
társaink.

Kéri Gyula,
a szervezési osztály vezetője

Legfontosabb  f e ladata ink
Az új évre készülődve, alig�

ha kerülhetik el sportszer�
veink, hogy át ne gondolják 
munkájuk tartalmi problémá�
it, vizsgálva azokat a soron 
következő legfontosabb fel�
adatokat, amelyek eredmé�
nyes megoldása a sportmun�
ka egészének további lendü�
letet adhat.

Sportköreink elnökségeinek, 
sportfelelőseinek van okuk 
az alapos felmérésre.

Ebben az évben megjelent 
párthatározat több évre 
megjelöli a tennivalókat, 
híven tükrözi a jelenlegi 
helyzetet, ösztönöz és lelke�
sít.
Nézetünk szerint a határo�

zat alapelvei már nem szo�
rulnak vitára. Annál inkább 
az a feladat, hogy sportszer�
veink vezető testületéit és a 
sportmozgalomban résztve�
vők szemléletét és tudását a 
párt által helyesen megjelölt 
útmutatás szerint neveljük.

A szakszervezeti mozgalom 
eddig is nagy erőfeszítéseket 
tett a szervezett dolgozók 
testedzésének, — sportjának 
fejlesztése érdekében, és sok 
hasznos tapasztalatot szer�
zett.

Most mindenekelőtt arra

kell gondot fordítanunk, 
hogy az irányelveket meg�
ismerjék az aktivisták és a 
dolgozók.

A szakszervezeti bizottságok�
nak kell elsősorban gondos-  
kodniok arról, hogy minden 
dolgozó, férfi és nő, korra 
való tekintet nélkül ismerje 
meg a sportolás célját és ér�
telmét.

A postás sportmozgalom 
célja az hogy a postán dolgo�
zók a testedzés segítségével 
fejlettek egészségesek legye�
nek. Ezek a tulajdonságok a 
rendszeres sportolással ki-  
sebb- nagyobb mértékben
minden embernél kifejlőd�
nek. A sportoló emberek 
könnyebben ellenállnak a ne�
hézségeknek, mert tele van�
nak életvidámsággal, jókedv�
vel és így jobban megy a 
napi munka. Ebből követke�
zik, hogy a sportmozgalom 
nálunk az egész dolgozó nép 
érdeke. Ezért

azt akarjuk, hogy évről év�
re nőj jön azoknak a száma, 
akik felismerik a sportolás 
előnyös hatásait és elkezdik 
a rendszeres sportolást va�
lamelyik sportágban.
A párthatározat megálla�

pítja, hogy a testnevelés és 
sportmozgalom a dolgozók 
szocialista nevelésének egyik 
fontos eszköze. Ezért minden 
szakszervezeti bizottságnak és 
a sportért felelős személynek 
olyan sportfogialkozási tervet 
kell készíteni, amely a hivatal, 
vagy üzem összdolgozóinak 
szórakozását, testedzését,
kedvtelését messzemenően

biztosítja. Az ilyen — és 
csakis az ilyen — sportköri 
munkákat szakszervezetünk 
az 1960- as évben is segíti.

Az utóbbi években sport�
munkánk egészségesen fejlő�
dött. A fejlődés kulcsa a he�
lyi önállóság széleskörű ér�
vényesülése volt. A helyi 
párt-  és szakszervezeti szer�
vek segítségével

1959- ben sportköreink ön�
állósága helyesen fejlődött, 
sportvezetőink alkotó ked�
ve, lelkesedése fokozódott. 

Sportmozgalmunk fejlődése 
majdnem kizárólag a társa�
dalmi aktíváinknak köszönhe�
tő, akik a testnevelés és a 
sport iránt érzett szeretetböl 
áldozatos munkát végeznek a 
sportkörökben, szakosztályok�
ban, a szakszövetségben egy�
aránt. Tevékenységük nélkül 
nem képzelhető el a testneve�
lési és sportmozgalmunk to�
vábbi tömeges fejlesztése. 
Most az év végén hozzájuk 
fordulunk kéréssel.

Arra kérjük a postás sport�
köröknél dolgozó aktíváin�
kat, hogy a szeinélyes pél-  
damutatásukluil az újévben 
is biztosítsák sportköreink�
ben a közösségi erkölcs fej�
lődését.

Bízunk abban, hogy a postás 
sportvezetők felelősséget érez�
nek a szocialista sportélet 
megvalósításáért és munkáju�
kat a szocialista társadalom 
építése érdekében végzik a 
jövő évben is.

Szuhay Cecilia, 
a  s p o r t  o s z tá ly  v e ze tő je .

Központi művelődési ottho�
nunk szilveszteri programmal 
várja a postás dolgozókat és 
hozzátartozóit a Benczúr 
utcai otthonban, valamint a 
Cházár András utcai szín�
házteremben.

A Benczúr utcában a tán�
cot kedvelők szórakozhatnak 
reggelig. Lesz kitűnő zenekar, 
báli játék, tombola, élő ma�
lac kisorsolása és kitűnő 
konyha.

★
A Cházár András utcában 

a humor, a családias szórako�
zás, az irodalom és a zene 
kedvelőinek lesz értékes mű�
sor. Ezep az éjszakán a leg�
jobb postás színjátszók vonul�
nak fel. Az előadásra már 
hónapok óta készülnek a sze�
replőik, ho^y a résztvevőik fe�
lejthetetlen élménnyel búcsúz�
zanak az 1959- es évtől. A 
rendezvényen nyereménytár�
gyakkal kedveskedik a rende�
zőség a látogatóknak. Éjfél�
kor egy élő malac kisorsolá�
sára kerül sor.

Családi ünnepségek
M ű v elő d és i o tth o n a in k b a n  e g y re  

tö b b e n  t a r ta n a k  c s a lá d i ü n n e p s é �
g e t:  e sk ü v ő t, h á z a s sá g i ju b ile u �
m o t, n é v ad ó  ü n n e p s é g e t s tb . K öz�
p o n ti  m ű v e lő d é s i o t th o n u n k  szí�
v e se n  lá t  m in d e n  p o s tá s  d o lgo �
zó t és  c s a lá d ta g já t ,  a k i  az  ily en  
v id á m  c sa lá d i ü n n e p sé g é t n á lu n k  
k ív á n ja  m e g re n d e zn i.

A  té l i  é v ad  b e á l l tá v a l  é lé n k ü l t  j  
a  b u d a p e s ti  p o s ta s z e rv e k  k u l tu r á -  } 
l is  é le te :  l

N o v e m b er 21 - én le z a jlo t t  az  E r -  í 
z sé b e t tá v b . ü z e m  h a g y o m á n y o s  J 
E rz s é b c t - b á lja .  A  m ű s o r  jó  v o lt,  í 
a  ré s z tv e v ő k  s z á m a  m e g h a la d ta  ? 
az  e z re t . 1

N o v e m b e r 21 - én a z  a lk ö z p o n ti  j 
ü z em  is  jó l  s ik e r ü l t  tá r s a s  v a c so -  ! 
r á t  re n d e z e tt .

D e ce m b e r 4 - én  a L ip ó t tá v b . j 
ü z e m  s z a k s z e rv e z e ti b iz o tts á g a  { 
t a r to t t  k i tű n ő  m ű s o r ra l  eg y b ek ö -  V 
tö t t  tá n c m u la ts á g o t.

D e c e m b e r  5 - én  v o lt a  B e n c z ú r  ] 
u tc a i  k u l tú r o t th o n b a n  a  H ír la p -  t 
ü z e m  tá n c m u la ts á g a . j

D e c e m b e r 7 - én  a  B u d a p e s ti T á v -  j 
b e sz é lő  Ig a z g a tó sá g o n  a  s z a k s z e r -  / 
v e z e ti b iz o tts á g  ig e n  sz ín v o n a la s  j 
o p e ra e s te t  re n d e z e tt .  I

A b u d a p e s t i  p o s tá s  d o lg o zó k  k ö -  ] 
zü l 1959- ben 2123- an ré s z e s ü lte k  ]
s z a k s z e rv e z e ti ü d ü lte té s b e n . E zen -  ) 
k ív ü l 637 p o s tá s  g y e rm e k  v o lt  j 
ü d ü ln i.

A  c se k k le sz á m o ló  h iv a ta l  n ő b i -  ] 
z o tts á g a  T é la p ó - ü n n e p s é g re  h ív ta  ] 
a  K á lla i É v a  G y e rm e k o tth o n  10 ) 
á rv á já t ,  a k ik e t  m eg  is  a já n d é k o z -  1 
ta k .  D e c e m b e r 5 - én  m e g lá to g a t -  l 
t á k  a  fó ti g y e rm e k v á ro s  6. s z á -  j 
m ú  k is h á z  la k ó it ,  a k ik n e k  a já n -  J 
d é k k a l k e d v e s k e d te k .

V a sá rn a p  d é lu tá n o n k é n t  tá n c o s  \ 
k lu b s z ó ra k o z á s  v á r ja  a  f ia ta lo -  < 
k á t  és  p o s tá s  d o lg o z ó k a t a  B en -  < 
c z u r  u tc a i  m ű v e lő d é s i o tth o n u n k -  < 
b a n . B e lép ő d íj p o s tá s o k n a k  4.— t 
fo r in t ,  n e m  p o s tá s o k n a k  8.—-  fo -  j 
r in t .

★  (
A p o s tá s  m ű v e lő d é s i o tth o n  < 

k é p z ő m ű v é s z e ti s z a k k ö re  — ta g -  < 
ja in a k  m u n k á ib ó l — á lla n d ó  k i -  I 
á l l í tá s t  sze rv e z  az  o tth o n  é t té r -  < 
m éb e n  (B p., V I., B e n c z ú r  u . 27). < 
A  s z a k k ö r  ta g ja i  fe lv á ltv a  á ll í t -  ] 
j á k  k i  a lk o tá s a ik a t .  J e le n le g  K á l -  { 
m é n  B éla  (K ö zp o n ti T á v író h iv a -  , 
tá l)  g ra f ik a i  a lk o tá s a i  te k in th e tő k  < 
meg.

December 15- én Rontó Tibor vezérigazgató- helyettes je�
lenlétében avatták fel Miskolcon az ország legkorszerűbb 
táv ir óhivatal át. A gépteremben elhelyezett központban az irá�
nyítótól szállítószalag viszi a táviratokat a munkahelyekre. 
A termek friss levegőjéről ventillátorok gondoskodnak. A 

i teremzajt — a falakat és a födémzetet borító gyékény borí-  
| lássál sikerült igen jelentősen tompítani.

\  G y ő r 1. sz. h iv a ta l  szakszerve*  
I  z e ti b iz o tts á g a  III. n e g y e d é v i ta g -  
\  g y ű lé sé n  A n d o rk a  S á m u e ln é , 
í  T ó th  A n n a  és S zabó  K a ta lin  
ö s z a k tá r s n ő k e t  a já n d é k k a l  ju ta l -
# m a z ta  jó  b iz a lm i m u n k á ju k é r t .

f ★
5 A z O ro sh á z a  1. p o s ta h iv a ta l  dol-  
J gozó i a  le lk e s  k o n g re s s z u s i  v e r -  
v s e n y b e n  n o v e m b e r  25 - én te lje s í -  
f  te t té k  a  p á r tk o n g re s s z u s  tis z te le -  
í  té r é  t e t t  f e la já n lá s a ik a t .  S z o rg a l -  
rt m á s  m u n k á ju k  e re d m é n y e  111.5 
I  s z á z a lé k . A  p á r tk o n g re s s z u s  h ö �
rt n a p iá b a n  in d u l t  m u n k a v e rs e n y ü k  
i  e re d m é n y e  101,2 sz á z a lé k o s  te l -  
O je s íté s .

*
i  A t  f in n e p e k  e lő tt i  n a g y  fo rg a -  

lo m  z ö k k e n ő m e n te s  le b o n y o lítá sa  
1 é rd e k é b e n  O ro s h á z a  1. h iv a ta l 
1 d o lg o zó i f e la já n lo t tá k ,  h o g y  a 
\  k ü ld e m é n y e k  g y o rs  to v á b b ítá sa ,  
|  i l le tv e  k é z b e s íté se  é rd e k é b e n  
$ m u n k a id e jü k ö n  tú l  1—2 e se tb e n
# k ise g ítő  sz o lg á la to t  is ta r ta n a k .
i ★
ö N e m e s  v e té lk e d é s re  ö sz tö n ö z te
# a  k o n g re s sz u s i  v e rs e n y  a  T e ré z  
v T á v b . Ü zem  m u n k á s  és m ű sz a k i 
i  d o lg o z ó it. E n n e k  e re d m é n y e k é n t 
Y o k tó b e r  v é g é ig  0,4 sz á z a lé k k a l

te l je s í t e t t é k  tú l  é v es  te l je s ítm é �
n y i te rv ü k e t ,  a m e ly  m in te g y  
10 000 fo r in to s  te rv te l je s í té s t  je �
le n t.

★
A z ú j o k ta tá s i  é v b en  S a lg ó ta r�

já n b a n  k é t  p o li t ik a i  ta n fo ly a m  
in d u lt.  A z a la p fo k ú  K IS Z  p o liti�
k a i  k ö r ,  és  a  m a rx iz m u s —le n in iz -  
m u s  k é rd é s e iv e l fo g la lk o z ó  p o li�
t ik á i  ta n fo ly a m  a  p á r t ta g o k  és 
k é p z e tte b b  s z a k tá r s a k  ré s z é re .

A h iv a ta lb a n  a  d o lg o z ó k  30 
sz á z a lé k a  v e sz  ré s z t  p o li t ik a i  o k �
ta tá s b a n .

Telt ház akció

A budapesti postás dolgo�
zók kulturált szórakoztatása 
céljából a budapesti bizottság 
színházi telt ház akciókat szer�
vezett. Novemberben J. Ju-  
randot Harmadik csengetés 
című darabját, decemberben 
Földes Imre Hivatalnok urak 
című színművét néztek meg a 
postások.

A délutáni munkaidő ' befejezése után percekkel, már 
tele volt a budapesti igazgatóság kis kiállítási terme. A kézi�
munka- kiállítást Tapolcsányi Lajosné, a nöbizottság elnöke 
nyitotta meg. Csak 5 napig volt nyitva, de ez alatt a rövid 
idő alatt is igen sokan nézték meg a budapesti igazgatóság 
és a társhivatalok dolgozói közül.

Nagyon helyesen tette a budapesti nőbizottság, hogy 
megrendezte ezt a kiállítást. Szervezőinek és rendezőinek 
fáradságát bőven kárpótolta az a sok elismerés, amely a kiál�
lítás ideje alatt elhangzott. A vaskos vendégkönyvet 5 nap 
alatt majdnem teleírták a látogatók. Egyértelműen arról ír�
tak, hogy tetszett és hogy sikere volt a nőbizottság rendez�
vényének.

A jó szervezésért és a rendezvény sikeréért Lóczi János�
áét illeti elismerés.

Körülbelül 45 nődolgozó munkája szerepelt a kiállításon, 
A gonddal és ízlésesen kiállított horgolások művészi hímzé�
sek és gobleinek alkotóinak munkáját és kitartó szorgalmát 
a nöbizottság azzal viszonozta, hogy a legsikeresebb kézimun�
kákat díjazta és jutalmazta.

A szorgalmas női kezek művészi alkotásainak első díjait 
Lengyel Antalné (Budapesti Igazgatóság) horgolása, Spáczel 
Erzsébet (Budapesti Igazgatóság) hímzése, és Sipos Endréné 
(Budapest 62) gobleine nyerte el.

Rajtuk kívül még sokan kaptak ajándéktárgyakat és ok�
levelet.

1 Tájékoztatási felelős szak�
it társaink közül az elmúlt hó-  
I napban is számosán küldtek 
5 be beszámolókat. Az írások 
♦ zöme a _ Magyar Szocialista 
« Munkáspárt VII. Kongresz-  
j szusa tiszteletére indult ver-  
5 seny helyi eredményeiről szá-  
I molt be. Ilyen tudósításokat 
»küldtek például: Keresztes
f Árpád, Debrecen 1., Kovács 
5 Gabriella Budapest 62., An-  
| gyal Rezső Szeged, Vámosi 
| Sándor Csekkleszámoló Hiva-  
| tál, Zádor Gyula Miskolc, Ko-  
J letár Béla Alközponti Üzem, 
I Kovács István Orosháza, Mo-  
l ser Nándomé Győr. A beszá-  
} mólókban közölt adatokat kö-  
f szönjük, lapjainkban felhasz-  
[ náljulí.
| Meg kell még emlékeznünk 
) Berde Béla Miskolc 10, Paró-  
[ czi Ferenc Csepel 1, és Somfai 
j János pécsi levelezőnk ered-  
I ményes munkájáról.
! Igen örvendetes az a tény, 
hogy lapjaink anyagának több 

í mint a felét a tájékoztatási 
felelős szaktársak híranyagai-  

) ból és cikkeiből tpdjuk össze-  
j állítani. Sajtónk így közelebb 
kerül dolgozóink mindennapi 

[ problémáihoz.
I Tájékoztatási felelős szak-  
| társainknak azt javasoljuk,
| hogy szervezzenek be üzemi 
j levelezőket is. Ilyen irányú te-  
i vékenységről már kaptunk tá-  
1 jékoztatásokat. Például Pé-  
1 esett, Miskolcon a területi bi-  1

zottság tájékoztatási felelőse 
igyekszik üzemlátogatásai al�
kalmával levelezőket szervezni 
sajtónk számára.

Tájékoztatási felelős szak�
társaink, amint jelentéseikből 
kitűnik, behatóbban foglalkoz�
nak a szakszervezeti sajtó ter�
jesztésével is. Ennek eredmé�
nyeként az előfizetők száma 
az elmúlt hónapban is növeke�
dett.

Tájékoztatási felelős szak�
társaink tanulmányozzák át a 
napi sajtóban megjelent és 
pártunk VII. kongresszusán 
elhangzott beszámolókat, kü�
lönösen Kádár, Fock és Bru-  
tyó elvtársak beszámolóit, és 
Hruscsov elvtárs hozzászólá�
sát. Ezeket beszélgessék meg 
a hivatal, üzem dolgozóival.

Tájékoztatási felelős szak�
társainknak ez évben végzett 
munkáit köszönjük, és mind-  
annyiuknak kellemes karácso�
nyi ünnepeket kívánunk.

Tájékoztatási és Sajtó 
Csoport.

PO ST A S DOLGOZO. K ia d ja  a P os�
tá so n  S z a k sz e rv e z e te . Fe le lős k i�
a d ó : B esen y e) M iklós. — M eg -  
íe ie n ik  n a v o n ta . S z e rk e sz ti a s z e r�
kesz tő  b izo ttság . F e le lő s  sze rk e sz �
tő : T re n c s é n y i Is tv á n . S z e rk e sz tő �
ség : B u d a p e s t. XIV. C h á z á r  A nd�
rá s  u. 13 sz. — T e le fo n : 428—777. 

20 000 p é ld á n ,  — S z ik ra  L ap�
n y o m d a . B u d ap e s t.

Özembe helyezték az ország legkorszerűbb távíróhivatalát

Látogatás egy sikeres kézimunka- kiállításon


